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Veľkonočné bohoslužby vo farnosti Považská Bystrica
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Žiť v strachu či v dôvere
Deň čo deň skusujeme, ako choroby a vojny vzbudzujú

obavy v srdciach a dušiach malých či veľkých detí tohto sveta.

Bolo prvé veľkonočné ráno, keď zaznela aby žila v ustavičnom strachu a hrôze, až kým 
Ježišova výzva: Nebojte sa! Vieme, že nezanikne? V čo je ťažšie veriť: v strach, či 
v evanjeliu toto slovo zaznieva veľakrát. v nádej? 
Vzkriesený Pán prichádza zo sveta, kde už Nech veľkonočné dni znamenajú pre nás 
nebude nijaký strach, zvestuje nám nové veľký krok dopredu od strachu k nádeji, od 
nebo a novú zem. úzkosti k pevnej viere, aby sme napriek 

Ak človek každý deň berie na seba svoj všetkým zmätkom a ohrozeniam žili zo svetla, 
kríž, iste sa bojí, či nebude priťažký. Je to však ktoré prináša Kristus. Áno, vzkriesený Ježiš 
celkom iné, ak vie, že s tým krížom raz dôjde mení našu životnú situáciu, ak v neho veríme. 
do nového života, ako keby sa len bál, čo bude Tragédiou nášho kresťanstva je, ako to 
na konci! Aký je človek naivný, keď si myslí, že prežívame iba navonok, bez vnútorného 
vzkrieseného Ježiša môže pokojne odsunúť záujmu a hĺbky.
nabok a že mu nebude chýbať! Naozaj sa V našom zmätenom svete môžeme mať 
chceme zmieriť s tým, že náš svet je svetom pocit, že všetci klamú a niet komu veriť. Je tu 
plným strachu? Odpoveď na túto otázku závisí Vzkriesený, ktorému možno veriť a ktorý nám 
od toho, či veríme alebo neveríme v Boha. prináša pokoj, aký vie dať iba on. Prináša 

Jeden matematik vraj hovoril, že pre Ducha radosti, o ktorú nás nik nemôže 
vedca je veľmi ťažké uveriť v Boha, pretože sa pripraviť. Ducha nádeje, ktorá nezahanbuje, 
o ňom nemôže presvedčiť vedeckým Duch lásky, ktorá nikdy nezaniká, ale tvorí 
výskumom. Nie je však oveľa ťažšie veriť, že život tu i v novom nebi a novej zemi.
naša zem vznikla náhodou a existuje preto, P. Jozef Šuppa, SJ
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Sv. omša vonku pred kostolom počas pandémieSv. omša vonku pred kostolom počas pandémie

Požehnanú Veľkú noc prajú 
a s vďakou Bohu 

za prekonanie pandémie, 
s prosbou za dobré zdravie 

tela i duše, trvalý mier a pokoj 
v dušiach, Vám ku sviatkom 
Kristovho zmŕtvychvstania 

žehnajú Vaši kňazi: 

Pavol Mazúch, dekan,
Jozef Biely, kaplán, 

Rudolf Michút,
nemocničný duchovný 

a Ladislav Herman, kanonik

Dovtedy neznáme slová sa stali každodennou súčasťou 
nášho slovníka: koronavírus, epidémia, pandémia, karanténa, 
rúška, respirátory, kovid, antigény... Chtiac-nechtiac stali sme sa 
epidemiológmi aj infektológmi. Predovšetkým to však bola 
výzva na dôveru v Boha, hľadať to najdôležitejšie v živote 
a nezištne si navzájom pomáhať. 

Prvá vlna prišla v pôstnom období roku 2020. Vírus sa rozšíril 
z Číny cez severné Taliansko. Nevedeli sme, ako sa správať, 
obávali sme sa a chránili. Prešlo iba pár týždňov a už sa všetko 
zatváralo, vrátane kostolov. Najprv bolo zakázané používanie 
sväteničiek pri vchode, podávanie rúk a prijímanie do úst. Neskôr 
prišiel lockdown. Aj to bolo nové slovíčko. Kostoly zostali 
zatvorené. 

V spolupráci s vedením Televízie Považie sme rozšírili 
vysielanie sv. omší nielen v nedele, ale aj vo sviatky a všedné dni. 
Sv. omšu bolo možné vidieť aj zo záznamu na sociálnej sieti. 
Neskôr sme sv. omše aj streamovali, tak ako mnohé iné farnosti. 
Na dlhé mesiace to bol spolu s farskou internetovou stránkou náš 
jediný komunikačný kanál s farníkmi. Samozrejme na prvé 
miesto sme kládli spojenie v modlitbe. Boli sme vďační za každú 
lokálnu informáciu. Naučili sme sa, ako sa duchovne zapojiť do 
sv. omší cez televíziu vo vlastnej obývačke, ako si vzbudiť 

Pandémia u nás
Ako sme v našej farnosti prežili pandemické roky

Pokračovanie na strane 2

Pandémia - Eucharistické požehanie
pred kostolom počas lockdownu

Pandémia - Eucharistické požehanie
pred kostolom počas lockdownu
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V tejto druhej vlne zomrelo veľa našich far- Veľmi cenná bola pre nás koordinácia a pomoc od 
níkov. Pohrebov bolo v pandemických mesiacoch vedenia nášho mesta.dokonalú ľútosť a prijímať duchovne. Po dva roky sa 
dva až trikrát viac, než v rovnakom čase po iné roky. nemohli uskutočniť spoločné sv. spovede ku sviat- Napriek tomu sa nám podarilo vždy počas 
Rozpočítané na celý rok úmrtnosť vzrástla v roku kom. Vianočné sv. omše, vrátane polnočnej letného uvoľnenia pripravovať ďalší ročník 
2020 a 2021 o 50 až 100 %.a obrady Veľkej noci sa dvakrát slávili v prázdnom prvoprijímajúcich detí a birmovancov k týmto 

kostole. Bol to zvláštny pocit... sviatostiam. Tiež sme slávili naše hody a oslávili 
okrúhle výročie kostola a cirkevnej školy. Prvá vlna bola iba slabá, vďaka Bohu. Ale prišla 

druhá vlna – v zime 2020 a 2021. Mali sme veľa ľudí Tretia vlna na začiatku roka 2022 bola už trochu 
chorých. Do preplnenej nemocnice chodieval so slabšia. Postupne sa rozšíril variant Omikron, ktorý 
sviatosťami nielen nemocničný kňaz, ale pomáhali bol síce infekčnejší, ale s menej závažnými 
sme mu aj mnohí ďalší kňazi a laickí dobrovoľníci. symptómami. Máme nádej, že sa už pandémia Pandémia potom vždy na jar a v lete na pár 
Služba to bola náročná – bolo si treba obliecť overal zoslabí a budeme môcť žiť normálnym životom. mesiacov ustúpila. Uvoľnili sa pandemické zákazy, 
– skafander, rukavice, štít, ťažko sa komunikovalo. Bohu nech je vďaka za dar života a zdravia, za obmedzenia počtu ľudí v kostole, ktorý bol 
Ale to nebolo nič  v porovnaní s neistotou a osame- útočisko a pomoc. Iba Pán pozná mnohých limitovaný 50 % plochy kostola a rozostupmi, 
losťou pacientov, keďže návštevy v nemocnici boli obetavých ľudí, ktorí pomáhali, obetovali sa inokedy maximálnym celkovým počtom ľudí 
zakázané. Pacienti boli veľmi vďační za návštevy a povzbudzovali, nech im to Boh odplatí. a podobne. Dobrovoľní hasiči  chodievali  
Spasiteľa vo Sviatosti, ktoré sme vykonávali. Pavol Mazúch, dekandezinfikovať predsieň kostola a vonkajšie lavičky. 

Pandémia u nás
dokončenie zo strany 1

tá, že je naozaj katolícka, pre všetkých, že posol-
stvo o Kristovi sa vďaka jej ohlasovaniu dostalo 
skutočne do celého sveta. Táto skúsenosť mi 
pomohla trocha sa rozhliadnuť, získať istý nadhľad 
a najmä vystúpiť z nášho prostredia často plného 
predsudkov a odmietnutia neznámeho.

Uprostred kňazského snaženia stojí, verím, 
služba Kristovi a jeho Cirkvi. On sám nech je mi 
vzorom a pomocou v mojej pastierskej službe. 
Prajem si, aby som mal vždy dostatok milosti byť 

Asi navždy si budem pamätať chvíľu, keď verným svedkom Božieho Evanjelia, aby som ho 
považskobystrickým kostolom zneli slová piesne nezrádzal zlým príkladom. Ostalo by iba pri prianí, 
„z rúk svojho kňaza ráč vziať tú obeť presvätú“ a  ja keby som ho nevyslovil v modlitbe. Uvedomujem 
som prvý krát ako Kristov kňaz držal v rukách chlieb si že z Božej milosti som tým, čím som (1Kor 15,10). 
a víno, aby som ich položil na oltár. Bolo to 19. júna Preto sa chcem úprimne poďakovať všetkým vám, 
minulého roku, keď som spolu s kňazmi vo farnosti, ktorí ste ma vkladali do svojich modlitieb. Prosím 
rodákmi, mojimi priateľmi, s mojou rodinou vás, pokračujte v tom. Našu farnosť Návštevy 
a množstvom zúčastnených veriacich slávil svoju Panny Márie v Považskej Bystrici nosím hlboko 
prvú svätú omšu. Kňazskú vysviacku som z Božej v srdci, lebo je to miesto, kde som zažil prijatie, kde 
milosti prijal 12. júna 2021 s o m  z a ž i l  s t r e t n u t i e  
z rúk žilinského biskupa s Bohom, jeho lásku, odpus-
Mons. Tomáša Galisa. Zavŕšil tenie, posilu a nespočetné 
som tak päťročnú prípravu, množstvo milostí. V našom 
k t o r ú  s o m  a b s o l v o v a l  kostole som sa učil viere, 
v Kňazskom seminári sv. Go- počúval Božie slovo, slúžil pri 
razda v Nitre a následne Pánovom oltári, aby som sa 
v Kolégiu Germanicum et k nemu napokon mohol po-
Hungaricum v Ríme, kde staviť ako kňaz. Často na vás 
som bol aj vysvätený za myslím v modlitbe a záleží 
diakona (1.10.2020). Je to mi na vás, aby sme spolu 
veľká milosť, že som mohol rástli v láske ku Kristovi, vo 
štúdium teológie zavŕšiť svätosti a v ochote byť tu pre 
práve vo večnom meste. druhých. To je napokon naše 
Verím, že v tomto akademic- spoločné povolanie. Nech 
kom roku sa mi tam navyše nás v tomto dobrom úsilí 
podarí dokončiť licenciát posilňuje sám Pán.
z bioetiky. Mal som možnosť 

Andrej Krekáč, novokňazokúsiť aká je Cirkev rozmani-

Primície v našej farnosti
V júni 2021 sme s radosťou privítali nášho novokňaza Andreja Krekáča. Už pred kňazskou vysviackou 
vykonával diakonskú službu v našej farnosti. Teraz ako kňaz ďalej pokračuje v postgraduálnom štúdiu 
v Ríme. Počas sviatkov a prázdnin sa zapája do pastorácie v našom farskom kostole. Z Ríma nám napísal 
pár riadkov o  vzácnych začiatkoch svojho kňazstva.

Ako každoročne sme si pripomenuli
výročie konsekrácie nášho farského kostola 

Návštevy Panny Márie

Napriek pandemickým obmedzeniam podarilo 
sa nám ako každoročne osláviť na začiatku septem-
bra výročie prestavby, rozšírenia a kosekrácie nášho 
farského kostola, ktorá bola 7. septembra 1941. 

Naši predkovia veľmi prozreteľnostne zväčšili 
dovtedajší kostol na veľký trojloďový chrám. 
Onedlho totiž prišiel čas totality so zákazom 
bohoslužieb mimo kostola. Priestranný kostol 
prišiel veľmi vhod. Patrilo sa teda poďakovať Pánovi 
za jeho dom medzi nami hodovou slávnosťou v roku 
2020, kedy slávnostnú sv. omšu a homíliu viedol náš 
rodák z Jelšového kňaz Peter Hrenák, farár vo 
Visolajoch. 

Okrúhle výročie 80 rokov obnoveného kostola 
sme slávili v roku 2021za prítomnosti dvoch našich 
rodákov: ThDr. Ľubomír Majtán, dovtedy diecézny 
sekretár a v súčasnosti farár v Domaniži slávil 
sv. omšu vo vysielaní Televízie Považie. A farskú 
sv. omšu viedol náš rodák z Jelšového, kapucín – 
brat Michal Peter Piaček, v súčasnosti v kláštore 
kapucínov v Žiline. V homílii spomenul mnohé 
zaujímavosti zo života našej farnosti a z našich 
charakteristických čŕt. 

H o c i  p r e  
p a n d é m i u  
nebolo možné 
p o d á v a ť  
o b č e r s t v e n i e ,  
predsa sme hody 
oslávili  okrem 
iného jubilejným 
farským pivom 
a h o d o v ý m i  
medovníkmi a 
oplátkami.  

Naše hody
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Kráľovský hudobný nástroj na chóruse nášho mladých študentov v priebehu roka 2020. Obnovil pri príležitosti farských hodov 2020 znovu 
kostola slúžil svojmu účely už mnohé desaťročia hrací stôl, doplnil techniku na premietanie textov požehnaný a uvedený do prevádzky. Výhodou pre 
a vyžadoval si opravu a obnovu. piesní a osvetlenie organa. Ošetril drevené časti nás od majstra organára je aj to, že je ochotný 

Potrebné bolo vymeniť niektoré zodraté súčasti, hracej skrine, drevenej vzdušnice, ktorá rozvádza pravidelne prichádzať a podľa potreby dointonovať 
napustiť drevené časti nástroja prostriedkom proti vzduch pod rady píšťal. Niektoré píšťaly sú z dreva, a doladiť tento vznešený nástroj. Naši organisti si 
drevokaznému hmyzu a plesni a opraviť nedostatky iné z organárskeho kovu, zliatiny cínu, olova a zinku. pochvaľujú jeho krásny zvuk, pretože školené ucho 
v traktúre i v píšťalovom fonde. Rozličný tvar a veľkosť niekoľkých tisícok píšťal vie s istotou rozoznať zvuk klasického organa od 

Práce odborne previedol skúsený majster nášho organa prináša žiadaný zvuk. elektrofonických nástrojov. 
organár Štefan Tyrol z Oravskej Polhory za pomoci Náš dvojmanuálový pneumatický organ bol Martin Pavlík, PM

Obnova píšťalového organa
V čase pandémie sa nám podarilo obnoviť a opraviť náš organ vo farskom kostole

Zo štatistiky za rok 2019: 
V roku 2019 bolo v našej farnosti 99 krstov, 37 sobášov a 117 pohrebov. 

V porovnaní s rokom 2018 je to menej krstov o 27, sobášov o 19,  pohrebov 
o 9.  Na SNP vo farnosti Sv. rodiny mali 50 krstov, 5 sobášov, 51 pohrebov. Na 
Rozkvete mali 102 krstov, 44 sobášov, 15 pohrebov. 

V našej farnosti bolo na birmovke 80 mladých a prvoprijímajúcich bolo 
126. Najčastejšie krstené mená boli Marek a Ema.

Sobášov sme mali v tomto roku 37. Pohrebných rozlúčok bolo 117. Bolo 
to ešte pred pandémiou. Priemerný vek úmrtia – ženy 79-ročné, muži iba 
67-roční. Mužov zomrelo viac – 63, žien však 54. Ale aj chlapcov sa narodilo 
viac – 53,  dievčat 46. Priemerný vek sobáša: ženích 30 rokov, nevesta 28. 

Dlhodobo sme na tom dobre: Máme rovnaké, alebo dokonca vyššie 
počty krstov/sobášov/pohrebov než pred 20 rokmi alebo 30 rokmi – keď 
však samozrejme spočítame všetkých 5 farností, ktoré pôsobia na 
pôvodnom území. 

Zo štatistiky 2020:
Krsty – 80 detí, z toho 35 chlapcov a 45 dievčat. 
Sobášov bolo 35. Pohrebných rozlúčok bolo 151. 
K 1. sv. prijímaniu pristúpilo 113 detí a sviatosť birmovania prijalo 77 

mladých.
Zo štatistiky 2021: 
Vo farnosti sme mali 107 krstov, z toho 58 chlapcov a  49 dievčat. 

Najčastejšie mená boli Jakub, Matúš, Tamara. Riadne zosobášených rodičov 
malo 66 detí, nezákonitých bolo 41 detí. 

Bolo 36 sobášov, priemerný vek vstupu do manželstva: ženíchovia 31-
roční, nevesty 28 – ročné. 

Prvé sv. prijímanie prijalo 113 prvoprijímajúcich a na birmovku sa 
pripravilo 78 birmovancov. 

Pohreby: 195, mužov bolo rovných 100, žien 95. Zaopatrených 105, 
nezaopatrených 90.  

Pandemická situácia sa prejavila v prechodnom poklese krstov 
a sobášov, resp. ich odkladov o niekoľko mesiacov. V letných mesiacoch 
ústupu pandémie sa podarilo usporiadať slávnosti 1. sv. prijímania 
a birmovky. Sme radi, že sme ich neodkladali na nasledujúce roky. Najviac 

Zo štatistiky našej farnosti
Pre pandémiu zameškané údaje našich farských matrík prinášame dodatočne za všetky roky 2019 - 2021

Hasičský zbor pri dezinfekcii v areáli kostola

Považská Bystrica, pôstny čas 2020, kňazi slúžia v prázdnom kostole;
REUTERS, Stoklasa, 15. marec 2020

smutný zostal nárast pohrebov, v dvoch pandemických rokoch sa zvýšili na 
takmer dvojnásobok. 
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Pripravil Farský úrad Považská Bystrica.
Autorský kolektív: Pavol Mazúch, Martin Pavlík, Soňa Rezáková, 
Renáta Rešová, Eva Iliašová.  
Grafická úprava Alfa a Omega. Tlač AB Tlač Žilina.

Prvé sv. prijímanie a birmovanie
v roku 2022

Birmovka bude v našej farnosti – na štvrtú veľkonočnú 
nedeľu – 8. mája. Birmovať príde otec biskup Tomáš Galis.

Prvé sv. prijímanie bude:  v nedeľu 22. mája - pre školy: 
Základná škola sv. Augustína, (Cirkevná), Štvorka (Stred) a Päťka 
(Pod Rozkvetom).  Následne v nedeľu 29. mája - pre školy: 
Jednotka (Nemocničná) a Trojka (Školská).

Pamätajme na našu mládež v modlitbách.

Prvé sv. prijímanie 21. 6. 2020

Dňa 23. mája 2021 uplynulo 30 rokov od Ponajprv k tomu prispeli veľmi pekne videá. Škola vyzdobená prácami žiakov akoby 
založenia Základnej školy sv. Augustína, jedinej spracované dvojtýždňové rozhlasové relácie razom rozkvitla. Aj zvonka sa okrášlila. Nad hlavný 
cirkevnej školy v okrese. Toto významné jubileum vysielané vždy ráno na začiatku prvej hodiny. Od vchod do budovy pribudol farebne vhodne zvolený 
sme si napriek nepriaznivej pandemickej situácii 10.–14. mája boli zamerané na bohatú históriu nový názov „ZŠ sv. Augustína“. Rovnako na bočnej 
pripomenuli radostne. školy zdokumentovanú v starých kronikách a na stene otočenej smerom ku kostolu bol názov 

pútavo zachytené spomienky bývalých učiteľov. doplnený aj podobizňou patróna školy sv. 
Žiakom sa veľmi páčil zachovaný záznam príhovoru Augustína. Nezaostával ani vynovený katolícky 
bývalého riaditeľa školy Mgr. Vladimíra Juríka dom s pristavanou telocvičňou a farebne sviežim a 
z 1. školského roka 1991/1992. V týždni od 17. – 21. moderne zhotoveným označením budovy s pekne 
mája boli žiakmi deviateho ročníka cez školský sa vynímajúcim portrétom mladého svätca.
rozhlas narozprávané úryvky zozbieraných vyznaní Zavŕšením požehnaného času bola slávnostná 
bývalých žiakov a poďakovaní rodičov. svätá omša vo farskom kostole Návštevy P. Márie. 

Jednotlivé ročníky vytvárali zaujímavé Pokojný a radostný duch významného jubilea 
projekty, plagáty o sv. Augustínovi, zozbierali doznieval ešte i v októbrovej relácii Pod lupou na 
množstvo informácií z jeho života, oboznámili sa Rádiu Lumen.
s viacerými poučnými dielami, vyrábali 3D modely, Soňa Rezáková
tvorili básne i modlitby za našu školu, nakrúcali 

30 rokov ZŠ sv. Augustína
Cirkevná škola sv. Augustína oslávila 30. výročie znovuobnovenia 

V tomto školskom roku na našej škole pribudla materiálom potom môžu deti samostatne tolerancii, vzájomnej úcte či rešpektu, ale aj tomu, 
„špeciálna“ miestnosť pod názvom ÁTRIUM. Je to pracovať, a tak rozvíjať a prehlbovať svoj vzťah ako správne vyjadriť svoj názor, svoje vnímanie 
miesto ticha, pokoja, modlitby a budovania s Bohom a prežívať radosť z Jeho blízkosti. Práve cez a prežívanie. Deti si samy vyberajú činnosť a môžu 
osobného vzťahu s Ježišom. Prebiehajú tu sústredenú prácu v „posvätnom“ tichu majú deti jej venovať toľko času, koľko potrebujú. Átrium je 
Katechézy Dobrého pastiera, sú prezentované možnosť uvažovať o tajomstvách našej viery. zariadené tak, aby pozývalo deti k modlitbe.
pomocou jednoduchého materiálu. S týmto Môžu tu osobnostne rásť, učiť sa nielen Renáta Rešová

Katechézy Dobrého pastiera aj v našej farnosti
Cirkevná škola sv. Augustína oslávila 30. výročie znovuobnovenia 
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